

Protokół nr XIII/25

XIII Sesja Rady Powiatu Świeckiego w dniu 30 kwietnia 2025 r.

Miejsce posiedzenia: sala 315 (II piętro) Starostwa Powiatowego w Świeciu

Obrady rozpoczęto 30 kwietnia 2025 r. o godzinie 11:00, a zakończono o godzinie 14:32 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych.

Obecni:

1. Anna Belt
2. Tomasz Chiliński
3. Ryszard Dembek
4. Tadeusz Fiedurek
5. Grzegorz Goral
6. Kamil Górka
7. Agnieszka Jasińska (do punktu 13)
8. Ewa Joachimiak
9. Katarzyna Kaczmarek-Sławińska (od punktu 7)
10. Urszula Kempieńska-Czerwińska
11. Paweł Knapik
12. Dorota Kortas
13. Stanisława Kuffel
14. Marek Kuta
15. Radosław Liczkowski
16. Iwona Manys
17. Jan Omilian
18. Ewa Otlewska
19. Bogdan Tarach
20. Grzegorz Tomaszewski
21. Roman Witt

Lista obecności – w załączeniu.

Lista obecności zaproszonych gości – w załączeniu.

1. Otwarcie XIII sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Urszula Kempieńska-Czerwińska, która na podstawie listy obecności oraz informacji z systemu do głosowania stwierdziła quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał przez Radę Powiatu.

2. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś chciałby złożyć wniosek o zmianę porządku obrad, który został przesłany radnym wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji (pismo z 23 kwietnia 2025 r. w załączeniu) oraz zamieszczony w eSesji. Wobec braku chętnych do zabrania głosu w tej sprawie poinformowała, że Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zwróciła się z wnioskiem o uzupełnienie porządku sesji zwołanej na dzień 30 kwietnia 2025 r. o podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi, po czym poddała ww. wniosek pod głosowanie.



Głosowano wniosek w sprawie:

uzupełnienia porządku obrad

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (20)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (1)

Katarzyna Kaczmarek-Sławińska

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i odczytała porządek obrad w uzupełnionym brzmieniu. Następnie powitała obecnych na sesji gości oraz radnych.

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt protokołu XII sesji został radnym przesłany 11 kwietnia 2025 r. i zamieszczony w systemie eSesja. Poinformowała, że do momentu rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne wnioski o zmianę zapisów protokołu i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby taki wniosek złożyć. Wobec braku chętnych do zabrania głosu w tej sprawie przystąpiono do głosowania.

Głosowano w sprawie:

przyjęcia protokołu poprzedniej sesji

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (20)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (1)

Katarzyna Kaczmarek-Sławińska



Przedstawiając wyniki głosowania Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół XII sesji został przyjęty.

4. Sprawozdanie o pracach Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie przedstawił Starosta Paweł Knapik. Zawierające przedstawione dane opracowanie, które w formie elektronicznej zostało przesłane radnym, stanowi załącznik do protokołu. W trakcie wystąpienia zwrócił uwagę na następujące zagadnienia:

- podjęcie uchwał w sprawie dyżurów aptek (w związku z ustanowieniem święta 24 grudnia), ogłoszenia konkursu ofert w zakresie współpracy z organizacjami pozarządowymi (dot. wspierania i upowszechniania kultury fizycznej), lokowania wolnych środków oraz upoważnienia dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg do zaciągnięcia zobowiązania wynikającego z Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego (dot. zadania związanego z projektowaniem drogi Stara Rzeka – Osie),
- kwestia zamówień publicznych, w szczególności dot. cyberbezpieczeństwa, jak również działań prowadzonych przez PZEA w związku z realizowanym projektem unijnym, a także wsparcia dla ochotniczych straży pożarnych i planowanego zakupu sprzętu przeciwpowodziowego,
- spotkanie z przedstawicielem Banku Gospodarstwa Krajowego w kontekście zadania związanego z termomodernizacją Zespołu Szkół Specjalnych w Świeciu i planów pozyskania środków z KPO,
- podpisanie porozumienia dot. funkcjonowania Astrobazy i działań związanych z realizacją tego projektu,
- posiedzenie Rady Nadzorczej „Nowego Szpitala” i Zgromadzenie Wspólników, które w związku z rezygnacją dotychczasowej Prezes Zarządu Nowego Szpitala w Świeciu powołało na to stanowisko panią Adriannę Nowicką,
- współpraca samorządu z przedsiębiorcami i spotkania, które się odbyły zapowiadając, że bliższe informacje na ten temat przedstawi wicestarosta, gdyż miały one miejsce w czasie nieobecności starosty spowodowanej urlopem oraz udziałem w obowiązkowym szkoleniu z zakresu ochrony ludności.

Ponadto, nawiązując do udziału w zakończeniach roku szkolnego dla absolwentów ostatnich klas szkół średnich podziękował dyrektorom za zorganizowanie ww. uroczystości, życząc powodzenia na maturze osobom przystępującym do tego egzaminu.

Na zakończenie przypomniał radnym o organizowanych uroczystościach z okazji zakończenia II wojny światowej, które rozpoczną się 8 maja o godzinie 12.00 w Mniszku, zapraszając do wzięcia udziału w tym wydarzeniu.

Pan Roman Witt uzupełniając wystąpienie przedmówcy poinformował o spotkaniach z przedsiębiorcami sygnalizując, iż dotyczyły one problemów, z jakimi borykają się przedsiębiorcy, jak również współpracy ze szkołami. Zapowiedział, że z inicjatywy starosty 12 maja odbędzie się spotkanie z przedstawicielami gmin, na którym ten temat również zostanie poruszony i podał przykłady działań, jakie planuje się podejmować, aby zachęcić młodych ludzi do kształcenia w kierunkach technicznych oraz pracy w lokalnych firmach. Wyraził



przypuszczenie, że kolejne spotkanie z przedsiębiorcami odbędzie się w czerwcu zapowiadając zaproszenie do udziału w nim również przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Powiatu Świeckiego.

Reasumując stwierdził, że jest wola zakładów pracy, szkół, organów prowadzących (powiat oraz gminy) i są pomysły, wyrażając nadzieję, że uda się stworzyć coś wartościowego.

W dyskusji wzięli udział:

Pan Grzegorz Goral zwracając się do Starosty zapytał o emigrantów przebywających w ośrodku w Grupie.

Pan Paweł Knapik odpowiedział, że nie jesteśmy operatorem tego ośrodka - podlega on bezpośrednio pod ministerstwo, a sam ośrodek prowadzi zewnętrzny podmiot. Nawiązał do wizyty na terenie ośrodka, jaką kilka tygodni temu odbył wspólnie z wojewodą i prowadzonych przy tej okazji rozmów szacując, że przebywało tam wówczas kilkadziesiąt osób (25% tego, co bywało w latach poprzednich), więc obłożenie na tamten moment było bardzo niskie.

Krytycznie ocenił wykorzystywanie tematu emigracji do działalności politycznej, jakie ma obecnie miejsce w Polsce. Podkreślił, że ośrodek w Grupie działa od lat i nigdy nie było problemów, jeśli chodzi o asymilację tych ludzi, o współpracę ze społeczeństwem lokalnym, a szkoła w Grupie jest podawana jako przykład szkoły, w której osoby z różnych krańców świata potrafią współżyć ze sobą i się uczyć. Przypominając pytanie o emigrantów, jakie padło na poprzedniej sesji zaapelował o mniej polityki w tej kwestii, zwracając uwagę, że na terenie powiatu przebywają i pracują ludzie z różnych krajów, a jeśli radni mają konkretne pytania, odsyła do ministerstwa, dlatego, że taką wiedzę na bieżąco nie dysponujemy.

Pan Grzegorz Goral na pytanie Przewodniczącej Rady, czy satysfakcjonuje go odpowiedź potwierdził. Odnośnie komentarza o politycznym charakterze tych pytań stwierdził, że do radnych zwracają się ludzie, którzy są tym zainteresowani; podkreślił, że mówimy o nielegalnych emigrantach, bo wiemy, że takie osoby w Polsce już są i społeczeństwo po prostu się obawia, więc zadał to pytanie osobie kompetentnej, czyli staroście.

Pan Paweł Knapik podkreślił, że osoby przebywające w Polsce nielegalnie nie znajdują się w ośrodku w Grupie. Ośrodek ten jest przeznaczony dla osób, które ubiegają się oficjalnie o status, są w procedurze potwierdzania ich dalszego pobytu w Polsce, a właściwie na terenie Unii Europejskiej. Odniósł się do obowiązujących procedur przypominając, jak na przestrzeni lat kształtowała się kwestia uchodźców i skąd te osoby pochodziły. Jednocześnie wyraził opinię, że nasz powiat nie jest atrakcyjnym miejscem docelowym dla nielegalnej imigracji. Posługując się przykładem fali uchodźców, jakich przyjęliśmy w związku z wojną na Ukrainie stwierdził, że część z nich tu została i obecnie legalnie pracuje. Rolą radnych jest weryfikacja podawanych masowo informacji i wyjaśnianie ludziom, że wiadomości publikowane na portalach społecznościowych nie zawsze odzwierciedlają fakty. Musimy rozumieć obawy, natomiast wszystko należy robić tak, żeby nikomu nie robić przy tym krzywdy. Na zakończenie zasugerował, że jeśli radni widzą potrzebę, żeby któraś z komisji się tym tematem zajęła, można zorganizować wizytę w ośrodku, deklarując pomoc w nawiązaniu kontaktu.



Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska zwróciła uwagę, że w związku z ujęciem w dzisiejszym porządku obrad kwestii bezpieczeństwa na sesji jest obecny Komendant Powiatowy Policji, więc radni będą mogli zadać mu pytania, jeśli mają jakieś wątpliwości.

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono więcej pytań ani uwag.

Przed przejściem do kolejnego punktu porządku obrad Przewodnicząca Rady poinformowała o prośbie radnego G. Goral'a i w związku ze śmiercią papieża Franciszka uczczono jego pamięć minutą ciszy.

5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Powiatu z działań w okresie międzysesyjnym.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska w ramach sprawozdania z działalności Prezydium Rady poinformowała, że uczestniczyła w następujących wydarzeniach:

- 27 marca – szkolenie organizowane przez dyrektora Powiatowego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego w Świeciu dotyczące organizacji szkół,
- 23 kwietnia – posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w Dąbrowie,
- 28 kwietnia – spotkanie Przewodniczących Rad Powiatów w Lubostroniu, zorganizowane przez Przewodniczącą Sejmiku Województwa.

Ponadto, nawiązując do informacji Starosty odnośnie obecności na zakończeniu roku szkolnego klas czwartych liceum i piątych technikum poinformowała, że wraz z panią Bożeną Gacą-Zielińską uczestniczyła w ww. uroczystości w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Nowem.

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono pytań ani uwag.

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska stwierdziła, że do rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna interpelacja, zapytanie ani wnioski i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie.

W dyskusji wzięli udział:

Pan Bogdan Tarach przypomniał, że na poprzedniej sesji mówił o możliwości naruszenia art. 108 Kodeksu wyborczego i sprawa ta miała być wyjaśniona.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska odpowiedziała, że temat ten zostanie poruszony w „Sprawach różnych”, tj. ostatnim punkcie dzisiejszego porządku obrad i wówczas przekaże radnym informacje dot. spraw poruszonych na poprzedniej sesji. Wobec braku chętnych do zabrania głosu w sprawie wniosków, zapytań i interpelacji, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.



7. Kompleksowa informacja z zakresu stanu bezpieczeństwa i porządku na terenie powiatu świeckiego.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska prosząc o przedstawienie corocznej informacji na temat bezpieczeństwa powiatu świeckiego stwierdziła, że jest to obszerny materiał, został on przesłany radnym i omówiony na posiedzeniach komisji. Zapowiedziała, że po wystąpieniu kierownika poprosi również o zabranie głosu obecnych na sesji komendantów, gdyż za stan bezpieczeństwa powiatu odpowiada Starosta Świecki, jak również wszystkie służby zespolone mają udział w tym, abyśmy bezpiecznie czuli się w naszym powiecie.

Informację przedstawił Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Transportu Publicznego Starostwa Zbigniew Semrau. Zawierające przedstawione dane opracowanie, które otrzymali wszyscy radni, stanowi załącznik do protokołu.

Podsumowując ocenił, że poziom bezpieczeństwa na terenie naszego powiatu jako dobry, a może nawet bardzo dobry. Odniósł się również do kwestii uchodźców i opieki nad osobami przybywającymi zza wschodniej granicy informując o rozwiązaniu 20 grudnia 2024 roku umowy z ośrodkiem, w którym przebywali mieszkańcy z Ukrainy. Dodał, że osoby te znalazły pracę, część się wyprowadziła, część pozostała w ośrodku i opłaca to miejsce z własnych środków, czyli asymiluje się, pracuje, utrzymuje siebie i swoje rodziny.

W dyskusji wzięli udział:

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska zapytała o zasady korzystania z usług koronera – jak to wygląda u nas w powiecie i czy jest zainteresowanie?

Pan Zbigniew Semrau poinformował, że mamy zawarte umowy z koronerami – są to jeden lekarz i jeden podmiot. W ciągu roku jest około 25 zgłoszeń, które są kierowane od dyżurnego Komendy Powiatowej Policji do koronera i mają miejsce w sytuacji, w której nie ma możliwości skontaktowania się z lekarzem, który prowadził osobę, która zmarła w ostatniej chorobie, bądź jeżeli nie ma innej możliwości, a czas i sytuacja wymaga, aby zwłoki zostały zabrane z miejsca zgonu. Usługa stwierdzenia zgonu i jego przyczyny to koszt 700 zł brutto (jednorazowo) i obejmuje dojazd, stwierdzenie i wypisanie wszystkich dokumentów.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska nawiązując do wydarzeń, jakie w ostatnim czasie miały miejsce w Hiszpanii i Portugalii poprosiła o przybliżenie zawartego w opracowaniu zagadnienia „zabezpieczenie w awaryjne zasilanie energetyczne i wodne na terenie gmin powiatu świeckiego”.

Pan Zbigniew Semrau stwierdził, że od początku roku starosta położył nacisk na doposażenie jednostek ochotniczych straży pożarnych w agregaty prądotwórcze informując, że na dzień dzisiejszy udało nam się pozyskać bez udziału środków powiatu jeden agregat; mamy też jedną pompę do pompowania wody.

Jeżeli chodzi o zabezpieczenie na terenie powiatu, to urzędy gmin opierają się głównie na zasobach, które są w posiadaniu jednostek OSP; agregatów prądotwórczych na terenie powiatu będących w posiadaniu OSP jest przeszło 90, czyli takie doraźne zabezpieczenie jak najbardziej



jest i gdyby miała się zdarzyć podobna sytuacja, jak w Hiszpanii, to nasz urząd jesteśmy w stanie podtrzymać agregatem, który posiadamy na wyposażeniu.

Pani Anna Belt odnosząc się do zdarzenia, jakie wczoraj (29 kwietnia) miało miejsce w szpitalu na południu Polski (zabójstwo lekarza) zapytała, czy nasz szpital ma ochronę i czy jest taka potrzeba.

Pan Zbigniew Semrau odpowiedział, że nie wie, czy szpital zatrudnia ochronę dla personelu oraz pacjentów, natomiast będąc tam kilkakrotnie nigdy takich ochroniarzy nie spotkał, więc zakłada, że ich nie ma. Jednocześnie wyraził opinię, że w sytuacji, o której mowa nawet gdyby była ochrona, nie udałoby się temu zdarzeniu zapobiec, ponieważ kontakt pacjenta z lekarzem odbywa się w cztery oczy, w warunkach intymnych.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska udzielając głosu Komendantowi Powiatowemu Policji poprosiła, aby odnosząc się do kwestii bezpieczeństwa w powiecie poinformował również, czy na terenie powiatu świeckiego dochodziło do poważniejszych zdarzeń z udziałem obcokrajowców.

Pan Marek Mitura zgodził się z oceną poziomu bezpieczeństwa jako dobry, akcentując znaczenie podejmowanych działań prewencyjnych, aby zapobiegać występowaniu negatywnych zjawisk i ich skutków. Jako istotne zagrożenie wskazał stan bezpieczeństwa w ruchu drogowym, co wynika ze specyfiki powiatu, deklarując ukierunkowanie zadań na poprawę sytuacji w tym zakresie. Podając dane liczbowe stwierdził, że w porównaniu z 2023 ubiegły rok był dość bezpieczny. Dodał, że dużym problemem są też kierujący pojazdami w stanie nietrzeźwości. Wymienił również takie kategorie zdarzeń, jak przemoc domowa oraz przestępczość narkotykowa, informując o działaniach policji w tego typu sprawach.

Jeżeli chodzi o cudzoziemców poinformował, że poważnych zagrożeń w tych najcięższych przestępstwach nie było; zdarzają się sytuacje, że cudzoziemcy popełniają przestępstwa pospolite: drobne kradzieże, kierowanie w stanie nietrzeźwości, czy przemoc domowa, natomiast nie występują one nagminnie, żeby stwierdzić, że jest to problem. Nawiązując do pytań dotyczących ośrodka w Grupie potwierdził opinię starosty, że w minionym roku odnotowano tam znacznie mniejszą liczbę osób. Dodał, że w ostatnim okresie nie było żadnych interwencji, ani problemów związanych z ww. ośrodkiem, tak że nie widzi w tym zakresie jakichś zagrożeń, nie ma tam też cudzoziemców przebywających nielegalnie.

Na zakończenie podziękował za dofinansowanie realizowanych wspólnie projektów, a także zakupu radiowozów oceniając, że współpraca z samorządami i starostwem jest na bardzo wysokim poziomie.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska zapytała, czy na terenie powiatu jest wystarczająca ilość funkcjonariuszy, czy mamy wakaty i w jakich obszarach, czy to są służby patrolowe, interwencyjne, czy są dzielnicowi.

Pan Marek Mitura odpowiedział, że obecnie jest 10 wakatów na 194 etaty policyjne dodając, że w ubiegłym roku udało się pozyskać 10 nowych etatów: 8 do otwartego nowego Posterunku Policji w Laskowicach, 1 do Referatu PG i 1 do Zespołu ds. wykroczeń. Z końcem kwietnia zostało



przyjętych 3 policjantów, wpływają nowe podania i realizowane są działania w zakresie promocji zawodu, aby te wakaty jak najszybciej uzupełnić. Jednocześnie cały czas podejmujemy kroki, aby pozyskać z Komendy Głównej zwiększenie etatów w tych obszarach, gdzie powinno być ich jeszcze więcej (w szczególności wzmocnienie ogniwa patrolowo-interwencyjnego w Świeciu oraz Posterunku Policji w Osiu).

Pan Marek Kuta nawiązując do zdarzenia w Rykowisku i pościgu za złodziejami samochodów i zapytał, jak wygląda śledztwo w tej sprawie.

Pan Marek Mitura zastrzegł, że nie może ujawniać szczegółów z uwagi na prowadzone śledztwo, natomiast jest ono wielowątkowe. Sygnalizując, iż jednym z aspektów było sprawdzenie jeziora podziękował za współpracę Straży Pożarnej i jednostkom WOPR, z którymi sprawdzano ten teren.

Pani Ewa Otlewska zapytała, jakie warunki musi spełniać kandydat na policjanta i na jakie wynagrodzenie może na początku liczyć.

Pan Marek Mitura odpowiedział, że jednym z głównych warunków jest wykształcenie średnie i nie ma górnej granicy wieku, natomiast wszystkie szczegółowe informacje dla kandydatów są na stronie internetowej. Jeżeli chodzi o zarobki, to policjant początkujący, który jest z wieku do 26 lat, czyli nie płaci jeszcze podatku, może liczyć na uposażenie w granicach 6 300 zł netto. Oceniał, że nie jest to mała kwota i dlatego nie martwi się o uzupełnienie tych kadr szacując, iż po maturach i zakończeniu roku szkolnego w miarę szybko ww. wakaty zostaną obsadzone.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska wobec braku dalszych pytań poprosiła Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej o przedstawienie sytuacji w zakresie zabezpieczenia powiatu przed różnego rodzaju zagrożeniami.

Pan Paweł Puchowski odnosząc się do informacji przedstawionej przez kierownika potwierdził, że jeżeli chodzi o straż pożarną, to analizując poprzedni i bieżący rok nie było poważnych, charakterystycznych zdarzeń, a najpoważniejsze, w których brała udział największa liczba jednostek i ratowników to pożar taśmociągu na terenie Mondy oraz pożar lasu – młodnika w miejscowości Grupa.

Informując o prowadzonych działaniach zaznaczył, że są one w dużej mierze uzależnione od sytuacji pogodowej i np. przejście gwałtownej burzy często powoduje, że w ciągu 1-2 dób może wystąpić około 100, a nawet 200 zdarzeń. Odniósł się do pożarów traw, wymieniając czynniki, jakie mogły wpłynąć na zmniejszenie skali tego zjawiska. Zwrócił uwagę, że w pożarach nie odnotowano ofiar śmiertelnych i nawiązując do wprowadzanych w życie przepisów wyraził nadzieję, że obowiązek posiadania w każdym domu czujki tlenku węgla i dymu przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa w tym zakresie.

Zasygnalizował również, że obecnie działania Państwowej Straży Pożarnej są głównie ukierunkowane na nowe obowiązki, które zostały na nią nałożone, dotyczące ochrony ludności i obrony cywilnej. Mówiąc o zadaniach, jakie będą w tym zakresie realizowane, wymienił kontrolę schronów i doraźnych miejsc schronienia, planowane spotkanie z burmistrzami i wójtami oraz



nadzorem budowlanym i szkolenia. Jednocześnie zapowiedział, że w związku z tym zwiększeniem obowiązków planowane jest wzmocnienie etatowe Komendy: w przyszłym roku 1 etat do Wydziału Prewencji, a docelowo w 2027 dodatkowo będzie jeszcze 5 etatów w celu zwiększenia obsady osobowej stanowisk kierowania.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska wobec braku pytań podziękowała Komendantowi za przedstawienie zagadnienia. Podsumowała, że już drugi miesiąc temat bezpieczeństwa jest przedmiotem obrad Rady Powiatu Świeckiego przypominając, iż na poprzedniej sesji radni zapoznali się z informacją Sanepidu oraz Powiatowego Lekarza Weterynarii, a dziś analizowano kompleksowy materiał przedłożony przez merytoryczny wydział, a także KPP oraz KPPSP i podziękowała za przygotowanie tak obszernego opracowania.

Pan Marek Mitura w uzupełnieniu wcześniejszej wypowiedzi odniósł się do budowy nowej siedziby Komendy Powiatowej Policji przypominając, iż Powiat przekazał działkę na ten cel i poinformował, na jakim etapie zaawansowania są te prace.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska życzyła, aby nowa komenda jak najszybciej powstała wyrażając nadzieję, że Policja doczeka się siedziby w takim standardzie, jaką ma Straż Pożarna, gdyż obecne warunki są bardzo trudne i taki obiekt jest powiatowi potrzebny.

Pan Paweł Puchowski nawiązując do pytania odnośnie sytuacji kryzysowej, która miała miejsce w Hiszpanii poinformował o planowanych zakupach ze środków powiatu agregatów dla jednostek OSP. Podziękował za to wsparcie, jak również coroczne dofinansowanie dla Komendy Powiatowej.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska z okazji zbliżającego się Dnia Strażaka na ręce Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej przekazała życzenia dla strażaków PSP i OSP, dziękując za ich zaangażowanie, aby mieszkańcy powiatu mogli czuć się bezpiecznie.

Pan Paweł Puchowski dziękując odniósł się do roli PSP i OSP, akcentując, iż te formacje wzajemnie się uzupełniają i nie są w stanie bez siebie funkcjonować.

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, w związku ze zmianą stanu osobowego, tj. przybyciem na sesję radnej K. Kaczmarek-Sławińskiej Przewodnicząca Rady poleciła potwierdzenie quorum, a następnie poinformowała, że w sesji uczestniczy 21 radnych.

8. Sprawozdanie z realizacji Powiatowych Przewozów Użyteczności Publicznej.

Sprawozdanie przedstawił Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Transportu Publicznego Starostwa Zbigniew Semrau. Zawierające przedstawione dane opracowanie, które otrzymali wszyscy radni, stanowi załącznik do protokołu.



W dyskusji wzięli udział:

Pan Tomasz Chiliński przyjmując z satysfakcją informację o wzroście liczby osób, które skorzystały z komunikacji powiatowej zapytał o ewentualne zmiany w planie przewozów. Nawiązał do pytania, jakie zadał na jednej z wcześniejszych sesji, kiedy podnosił temat nie do końca dobrej komunikacji z Laskowicami prosząc, żeby zastanowić się nad korektą „harmonogramu przystankowego” dla stacji Terespol.

Pan Zbigniew Semrau odpowiadając zwrócił uwagę na ograniczenia możliwości modyfikacji rozkładów jazdy w trakcie roku wynikające z zawartej umowy z wojewodą i z operatorem na realizację tych przewozów. Mając na uwadze fakt, że podpisaliśmy umowę na dopłatę z wojewodą na dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych, wszelkie zmiany przebiegu linii są w ciągu roku wyłączone, natomiast na istniejących liniach możemy zmieniać czas i ewentualnie dołożyć przystanek w ciągu linii. Jest to rzecz, która uatrakcyjnia i wychodzi naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców powiatu.

Pan Tomasz Chiliński zapytał o możliwości wprowadzania korekt czasowych, dostosowujących harmonogram przewozów dla miejscowości Laskowice do zmieniającego się rozkładu jazdy PKP.

Pan Zbigniew Semrau stwierdził, że dostosowanie się do rozkładu jazdy PKP, szczególnie w przypadku Laskowic, jest praktycznie nie do zrealizowania z uwagi na to, że oprócz pociągów osobowych, które funkcjonują w pewnym rozkładzie (on się zmienia, ale funkcjonuje od bodajże 3 lat) o 1/3 wzrósł transport towarowy i przejazd kolejowy w Laskowicach jest zamknięty często nawet na 20 minut. Skorelowanie tych rozkładów jazdy jest z oczywistych względów niemożliwe, a ponadto nasz operator jest też zobowiązany do przestrzegania rozkładów jazdy i nie może dojść do sytuacji, że np. zatrzyma się na przystanku przy dworcu PKP w Laskowicach i w przypadku opóźnienia pociągu z któregoś kierunku, poczeka na tych pasażerów; spóźnienia, bądź zbyt szybkie wyjazdy z przystanków są obciążone karami pieniężnymi.

Pan Tomasz Chiliński (Ad Vocem) nie zgodził się z argumentem o wpływie ruchu towarowego na zmianę godziny odjazdu. Przypomniał też prośbę, jaką zgłaszał jesienią o przeanalizowanie możliwości przesunięcia o kilkadziesiąt minut ostatniego odjazdu autobusu z Laskowic tak, żeby objął on grupę pociągów i z kierunku Bydgoszczy i z kierunku Gdyni, czy Gdańska, która w tej chwili nie jest skomunikowana za pomocą naszej komunikacji z powiatem (głównie ze Świeciem).

Pan Zbigniew Semrau w odpowiedzi stwierdził, że mamy dodatkowe połączenie, które zostało uruchomione od stycznia br. (powrót z Laskowic w kierunku Świecia ok. godz. 20.00).

Pan Paweł Knapik nawiązał do spotkania związanego z komunikacją kolejową i problemu braku wiaduktu kolejowego oraz odsunięciem terminu jego budowy, o którym radnych informował. Zasygnalizował, że jest już przygotowana treść wystąpienia w tej sprawie i zgodnie z przyjętymi ustaleniami od maja poszczególne samorządy będą się tym tematem zajmować. Zapowiedział, że w maju taki projekt zostanie radnym przedłożony, w formie, która będzie zgodna z naszym statutem.



Pan Tomasz Chiliński nawiązując do komunikatu przekazanego bodajże z Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego poprosił o bliższe informacje o planowanej reaktywacji linii kolejowej 208, która łączy Laskowice z Wierzchucinem.

Pan Paweł Knapik stwierdził, że na tą chwilę na pewno wiemy, że sezonowe wzmocnienie następuje u nas na kilku kierunkach. Szczególnie cieszy połączenie, które będzie w najnowszej siatce między Toruniem a Czerskiem przez Laskowice, Tleń, więc będzie bezpośrednie połączenie Tlenia z Bydgoszczą i Toruniem i jesteśmy ciekawi, jakim zainteresowaniem będzie się cieszyło. Jeśli chodzi o kierunek przez Lniano, to Marszałek wywiązał się z obietnicy i jest przygotowane postępowanie na obsługę tej linii. Wyrażając nadzieję, że znajdzie się operator ocenił, że jest to krok w dobrym kierunku do odtworzenia tego, by te połączenia tam nareszcie wróciły, a mają one być realizowane od przyszedłego roku.

Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Rady podziękowała za przedstawienie zagadnienia i ogłosiła 5-minutową przerwę.

Po wznowieniu obrad i sprawdzeniu quorum Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w sesji uczestniczy 21 radnych.

9. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej.

10. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie.

11. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej.

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Świeciu Karolina Gapska-Kostrzewa przedstawiając na prośbę Przewodniczącej Rady zagadnienia ujęte w punktach 9-11 porządku obrad stwierdziła, że obowiązek ich przedłożenia Radzie Powiatu Świeckiego w terminie do 30 kwietnia wynika z ustawy o pomocy społecznej i z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Dodała, że radni otrzymali 3 opracowania (stanowią one załączniki do protokołu), zapoznali się z tymi materiałami i dyskutowali na ten temat na posiedzeniach komisji, na których została przedstawiona prezentacja. Biorąc powyższe pod uwagę wyraziła opinię, że najbardziej interesujące radnych zagadnienia zostały wyjaśnione, deklarując udzielenie odpowiedzi na ewentualne dodatkowe pytania.

W dyskusji wzięli udział:

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska wobec braku pytań do przedstawionego zagadnienia przyznała, że otrzymany materiał był bardzo obszerny i szeroko omawiany na posiedzeniach komisji.

Pani Karolina Gapska-Kostrzewa pytana o sprawy, na które chciałyby zwrócić uwagę odniosła się do kwestii bezpieczeństwa oraz odpowiedzialności starosty za organizację pieczy zastępczej, wskazując na problem braku wolnych miejsc w placówkach opiekuńczo-wychowawczych i w rodzinach zastępczych. Podała dane liczbowe dot. funkcjonujących na terenie powiatu rodzin



zastępczych oraz przebywających w nich dzieci, omówiła podejmowane działania i procedury, prosząc obecnych o promowanie w swoich środowiskach rodzicielstwa zastępczego.

12. Podsumowanie kosztów zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2024/2025.

W formie pokazu slajdów informację przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu Adam Meller. Zawierające przedstawione dane opracowanie, które otrzymali wszyscy radni, stanowi załącznik do protokołu.

Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag.

13. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) przekazania zarządzania drogą powiatową nr 1242C Drzycim - Sulnówko - Świecie na odcinku od km 3+254 do km 3+395,

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu Adam Meller.

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.

Głosowano w sprawie:

przekazania zarządzania drogą powiatową nr 1242C Drzycim - Sulnówko - Świecie na odcinku od km 3+254 do km 3+395

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stanisława Kuffel

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/87/25** w załączeniu).



b) zmiany uchwały Nr XXII/139/12 z dnia 28 listopada 2012 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Świecki oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu Adam Meller.

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.

Głosowano w sprawie:

zmiany uchwały Nr XXII/139/12 z dnia 28 listopada 2012 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Świecki oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków

Wyniki głosowania

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/88/25** w załączeniu).

c) likwidacji Szkoły Policealnej nr 1 w Świeciu wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Świeciu

d) likwidacji Szkoły Policealnej Medyczno-Społecznej w Świeciu wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Policealnych w Świeciu,

Projekty uchwał przedstawiła Dyrektor Powiatowego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego w Świeciu Bożena Gaca-Zielińska.

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.

Głosowano w sprawie:

likwidacji Szkoły Policealnej nr 1 w Świeciu wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Świeciu

Wyniki głosowania



ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/89/25** w załączeniu).

Głosowano w sprawie:

likwidacji Szkoły Policealnej Medyczno-Społecznej w Świeciu wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Policealnych w Świeciu

Wyniki głosowania

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/90/25** w załączeniu).

e) zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Powiatu Świeckiego dla spółek wodnych na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych oraz na finansowanie lub dofinansowanie inwestycji

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Kierownika Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Anna Górka.

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.



Głosowano w sprawie:

zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Powiatu Świeckiego dla spółek wodnych na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych oraz na finansowanie lub dofinansowanie inwestycji

Wyniki głosowania

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt
PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/91/25** w załączeniu).

f) zmiany uchwały w sprawie określania zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków

g) zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej

Projekty uchwał przedstawiła Skarbnik Powiatu Agata Puchowska wyjaśniając, że konieczność ich podjęcia jest związana z oczywistą omyłką pisarską w uchwałach podjętych 26 lutego br., gdzie w odniesieniu do uchwały uchylanej wskazany został dzień 23 grudnia, a powinien być 27 grudnia.

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.

Głosowano w sprawie:

zmiany uchwały w sprawie określania zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków

Wyniki głosowania

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21)



Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt
PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/92/25** w załączeniu).

Głosowano w sprawie:

zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej

Wyniki głosowania

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt
PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/93/25** w załączeniu).

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2025-2029

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Agata Puchowska.

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i po potwierdzeniu quorum przystąpiono do procedury głosowania.

Głosowano w sprawie:

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2025-2029

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:

ZA (20)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (1)

Bogdan Tarach

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/94/25** w załączeniu).

i) zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na 2025 rok

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Agata Puchowska.

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i przystąpiono do procedury głosowania, jednak z uwagi na zmianę stanu osobowego głosowanie przerwano i po potwierdzeniu quorum ponownie przystąpiono do procedury głosowania.

Głosowano w sprawie:

zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na 2025 rok (REASUMPCJA)

Wyniki głosowania

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/95/25** w załączeniu).



j) uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej.

Zagadnienie przedstawiła Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Kempieńska-Czerwińska informując, że po rozmowie z Przewodniczącym Klubu Radnych PiS pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska wyraziła zgodę na kandydowanie do ww. komisji. Po potwierdzeniu przez radną, że wyraża zgodę na kandydowanie przystąpiono do procedury głosowania uchwały uzupełniającej skład Komisji Rewizyjnej o dodatkowego członka.

Głosowano w sprawie:

uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej

Wyniki głosowania

ZA: 5, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (5)

Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Stanisława Kuffel, Bogdan Tarach

PRZECIW (15)

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Katarzyna Kaczmarek-Sławińska

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała nie została przyjęta.

k) przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi

Zagadnienie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Dorota Kortas, która poinformowała, że skarga na dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych nr 1 w Świeciu wpłynęła do Rady Powiatu 16 kwietnia. Wskazała, że z uwagi na krótki czas Komisja nie miała możliwości analizy i procedowania, zgodnie z obowiązującymi zasadami rozpatrywania skarg i w związku z powyższym prosi o przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi do 31 maja 2025 r.

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.

Głosowano w sprawie:

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20)



Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, Agnieszka Jasińska, Ewa Joachimiak, Urszula Kempieńska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Katarzyna Kaczmarek-Sławińska

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (0)

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta (**Uchwała nr XIII/96/25** w załączeniu). Następnie ogłosiła 5-minutową przerwę.

Po wznowieniu obrad i potwierdzeniu quorum przystąpiono do realizacji punktu 14 porządku obrad.

14. Sprawy różne.

W dyskusji wzięli udział:

Pan Kamil Górka w odpowiedzi na zarzut dotyczący przekazania prowadzenia wspólnego posiedzenia „Komisji Zdrowia” i „Komisji Oświaty” Przewodniczącej „Komisji Oświaty” wyjaśnił, że prowadzenie posiedzeń tych komisji odbywa się naprzemiennie. Dodał, że podczas jego nieobecności Przewodnicząca „Komisji Oświaty” przejęła prowadzenie zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, co pozwoliło zapewnić ciągłość komisji.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska odnosząc się do kwestii przekazanej radnym korespondencji zawierającej ulotki kandydata na prezydenta stwierdziła, że nie udało się jej ustalić, kto przyniósł te koperty do Biura Rady. Wyraziła ubolewanie, że taka sytuacja miała miejsce podkreślając, iż urzędy, szkoły, instytucje publiczne są wyłączone z agitacji wyborczej, w kontekście zbliżających się wyborów prezydenckich. Dodała, że radni mogą „zrobić z tego użytek” jeśli chcą, w trybie wyborczym, z tym, że muszą to zrobić pełnomocnicy. Jednocześnie zaznaczyła, że koperty były imienne, zaklejone – takiej korespondencji się nie otwiera, nie jest też wpisywana w dziennik korespondencji.

Pan Bogdan Tarach stwierdził, że gdy radni otrzymali te listy doszło do naruszenia artykułu 108, który mówi, że nie wolno prowadzić agitacji wyborczej na terenie urzędów, a na terenie urzędu Starostwa Powiatowego doszło do agitacji. Dodał, że Starosta odpowiada za urząd i powinien zgłosić do prokuratury o możliwości popełnienia przestępstwa w trybie wyborczym przez kandydata Rafała Trzaskowskiego, wyrażając oczekiwanie, że takie zgłoszenie zostanie złożone.

Pani Ewa Joachimiak poruszyła temat funkcjonowania Obywatelskiego Parlamentu Seniorów i zgłaszania przedstawicieli do tego gremium. Ponieważ w Świeciu nie ma Miejskiej Rady Seniorów, nie ma również Powiatowej Rady Seniorów poprosiła Przewodniczącą Rady i Zarząd



Powiatu o rozważenie zarekomendowania osoby do Obywatelskiego Parlamentu Seniorów, proponując kandydaturę pani Anny Belt. Dodała, że rekomendacja powinna być złożona do 31 maja, a kadencja seniora w tej organizacji trwa 3 lata.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska oceniła, że jest to bardzo interesująca propozycja, aby ktoś reprezentował Powiat Świecki w tym gremium, więc zastanowimy się i podejmiemy decyzję.

Pan Grzegorz Goral w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości poprosił o udzielenie głosu siedzącym z tyłu na sali obrad osobom, które mają radnym coś do przekazania, a zwłaszcza panu Adamowi Kuflowi.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska odpowiedziała, że uzyskała stosowną informację i nie zamierzała komukolwiek odmawiać prawa do zabrania głosu, ale w pierwszej kolejności prosi, aby dyrektor PZEA krótko przedstawiła temat organizacji roku szkolnego od strony organu prowadzącego – założeń, kierunków i priorytetów, które kształtuje Starosta Świecki.

Pani Bożena Gaca-Zielińska na wstępie zaznaczyła, że przygotowanie tegorocznej organizacji odbywało się tak samo, jak w latach ubiegłych. Następnie wymieniła działania, jakie były kolejno podejmowane, poczynając od spotkania z dyrektorami szkół i starostą 20 stycznia, na którym przekazano informację o planowanej liczbie oddziałów do ujęcia w arkuszu kwietniowym. Wyjaśniła, że arkusz kwietniowy to wstępne założenia do naboru i przeprowadzenia rekrutacji. Dodała, że w latach wcześniejszych praktycznie w każdej szkole zwiększano liczbę oddziałów, jeżeli rekrutacja wypadła na tyle dobrze, że można było utworzyć liczne klasy, ale były również takie sytuacje, że za zgodą organu prowadzącego powstały klasy 14-18 osobowe (ma to również miejsce w Zespole Szkół Ogólnokształcących i Policealnych, gdzie w technikum w poprzednim roku zgłosiło się 18, ale w tym roku zostało 14 osób). Poinformowała, że założenie jest takie, że planuje się mniej oddziałów, bo godziny powinny być rozdzielone pomiędzy nauczycieli, więc w przypadku, gdy zaplanujemy więcej i nie zrekrutujemy uczniów do danego oddziału, nauczyciel pozostaje z tymi godzinami, ale nie ma uczniów. Takie rozwiązanie jest łatwiejsze pod względem finansowym, a organ prowadzący odpowiada za finanse szkoły i dlatego ma to prawo i przywilej określenia liczby oddziałów w każdej szkole, bo on musi sfinansować wszystkie godziny nauczycieli. Poinformowała, że na ww. spotkaniu przedstawiono liczbę oddziałów w każdej szkole, podając m.in., że dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Policealnych, który w tym roku kończą dwie klasy liceum i jedna klasa technikum uzyskał informację, że do arkusza ma zaplanować jedną klasę liceum, ale nabór ma prowadzić na liceum i na technikum z zaznaczeniem, że jeżeli będzie większa liczba kandydatów, organ prowadzący po rozmowie z dyrektorem może wyrazić zgodę na utworzenie takiego oddziału (w lipcu). Stwierdziła, że w innych szkołach sytuacja jest identyczna, na potwierdzenie podając dane dot. liczby oddziałów, które daną szkołę kończą i ile dyrektorzy mają zaplanować w arkuszu. Ponadto po spotkaniu każdy z dyrektorów dostał zaproszenie od starosty, że jeżeli nie zgadza się z zaproponowaną liczbą oddziałów, ma się na takie spotkanie umówić. Dyrektor Kufel jako jedyny z tego zaproszenia nie skorzystał. Obecnie jesteśmy na etapie przekazywania arkuszy organizacyjnych do kuratorium, gdzie będą sprawdzane



pod względem zgodności z przepisami i również analizujemy je pod względem wytycznych, które przekazano dyrektorom.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska powołując się na własne doświadczenie w kwestii organizacji oświaty potwierdziła, że taka praktyka jest stosowana i zwracając uwagę na uwarunkowania dotyczące kwietniowej organizacji wskazała na skutki niewłaściwego jej zaplanowania, akcentując obowiązek poniesienia związanych z tym kosztów. Co do liczby oddziałów, nawiązując do rozmowy ze Starostą oraz Dyrektorem PZEA stwierdziła, że to nabór do szkoły będzie kształtował organizację wrześniową. Organizacja kwietniowa jest ostrożna, natomiast w zależności, co się wydarzy, dopiero kiedy nabór się zakończy, będziemy mogli mówić o tym, ile klas faktycznie powstanie. Wyraziła przekonanie, że w przypadku odpowiedniej liczby chętnych nie będzie przeszkód, aby starosta wyraził zgodę na utworzenie dodatkowego oddziału. Odnośnie dalszego przebiegu obrad poinformowała, że podjęła decyzję, iż najpierw Dyrektor lub inna wyznaczona osoba z grona tych, które przybyły na sesję przedstawi problem, ale bez dyskusji, bez zabierania głosu przez inne osoby, następnie starosta będzie miał chwilę, żeby się do tego ustosunkować, a po tych wystąpieniach (po sesji) proponujemy dyrektorowi i gronu pedagogicznemu spotkanie i rozmowę. Dodała, że przewiduje po 10 minut na każde z wystąpień, a następnie możliwość przejścia do przygotowanej sali i przedyskutowania tematu.

Pan Adam Kufel podkreślając wagę sprawy dla szkoły, którą kieruje i dla grona pedagogicznego wyjaśnił, że obecność na dzisiejszej sesji wywołana jest wiadomością, jaką otrzymał od dyrektora PZEA dot. dokonania zmiany w systemie do naboru elektronicznego w zakresie planowanej liczby oddziałów klas pierwszych. W trakcie wystąpienia zacytował treść otrzymanej wiadomości i odpowiedzi, jakiej udzielił, odniósł się także do ustaleń co do prowadzenia naboru i ich formy. Wymieniał argumenty, jakie zgłaszał, podjęte działania w kwestii organizacji szkoły i dane liczbowe dot. uczniów zainteresowanych kształceniem w prowadzonej przez niego placówce. Stwierdził, że określenie przez organ prowadzący sposobu sporządzania arkusza organizacji nie ma podstaw prawnych i stanowi ingerowanie w kompetencje dyrektora, powołując się na wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach. Nie zgodził się, że wszystko przebiega tak samo, jak w latach poprzednich, gdyż dotychczas organ prowadzący pytał dyrektorów, o ile oddziałów wnioskuje, natomiast zostało to jednostronnie określone, a od starosty i wicestarosty usłyszał, że będzie robił tak, jak chce. Podkreślił, że nigdy wcześniej nie spotkał się z takim traktowaniem; wyraził sprzeciw wobec odgórnego narzucania i ograniczania naboru i sterowania rekrutacją, jednocześnie zastanawiając się, czy te działania są efektem obaw ze strony konkurencji szkoły. Podkreślił, że to uczniowie zdecydują, jaki kierunek kształcenia wybiorą i powinni mieć możliwość wyboru, w jakiej szkole chcą się kształcić. Odniósł się również do sugestii zwiększenia kształcenia technicznego kosztem liceum, informacji o planach przeniesienia szkoły do „Siódemki” oraz wielokrotnych prób likwidacji placówki i zniechęcania uczniów informacjami, że nie warto jej wybierać, bo wkrótce zostanie zamknięta.

Pan Paweł Knapik odniósł się do kwestii poruszonych przez przedmówcę. W trakcie wystąpienia wskazał na takie aspekty, jak liczba absolwentów na rynku, w odniesieniu do sytuacji, jaka miała miejsce w ubiegłym roku. Zwrócił uwagę, iż w kwietniu 2024 r. ZSOiP również miał formalnie



wskazany w siatce godzin jeden oddział dodając, że to obecny starosta jako przedstawiciel organu prowadzącego w lipcu wyraził zgodę na utworzenie w szkole nie jednego, a trzech oddziałów (2 liceum i 1 technikum). Skomentował, że to, iż w kwietniu nie ma tylu godzin, ile ktoś by sobie wymarzył to jedno, natomiast jaka faktycznie będzie liczba oddziałów, pokaże dopiero rekrutacja, a elektroniczny sposób rekrutacji ma nam dać większy wgląd do tego, co aktualnie, na danym etapie się dzieje. Wskazując na skutki reformy oświaty oraz czynniki demograficzne ocenił, że po bardzo dobrym czasie w szkołach średnich, kiedy wiele osób miało zdecydowanie więcej, niż etat idą lata suche i jako organ prowadzący musimy patrzeć na to, na co nas stać. Stąd takie oszczędne zaplanowanie tego, co się dzieje w tej chwili, ale ostatecznie to młodzież wybierze, do jakiej szkoły chce iść.

Powtórzył, że na tym etapie bieżący rok niczym nie różni się od tego, co było w latach poprzednich, na potwierdzenie porównując dane roku 2024 i 2025 dot. planowanych i utworzonych oddziałów w poszczególnych szkołach. Jednocześnie zwrócił uwagę, że dyrektor Kufel jako jedyny nie umówił się na spotkanie, aby kwestie arkusza przedyskutować.

Potwierdził, że dużo większy nacisk stawiamy na technika i jesteśmy przekonani, że kształcenie techniczne, zawodowe, to dla nas przyszłość. Od samego początku przekazujemy Dyrektorowi ZSOiP, że bardzo zależy nam na funkcjonującej w tej szkole klasie technicznej. Nie tylko dlatego, że chcemy to promować, w kontekście spotkań z przedsiębiorcami i działań, o jakich na początku sesji mówił wicestarosta, ale także ze względu na to, że powstała ona w ramach wartego ponad 1 mln zł projektu i brak uczniów spowoduje konieczność zwrotu tych środków wraz z odsetkami. Zwrócił również uwagę, że bardzo niesprawiedliwą oceną w stosunku do pozostałych dyrektorów jest mówienie, że to jest jakiś lęk konkurencji w stosunku do ZSOiP. Stwierdził, że chciałby, żeby każda szkoła miała dobrą opinię i żeby każdy był zadowolony z tego, jakich uczniów ma, jak sobie z nimi radzi i jak oni sobie później radzą w życiu. Kończąc zaprosił obecnych do rozmowy, jeśli chcą dyskutować o konkretnych deklarując, że jego gabinet jest zawsze otwarty.

Pan Roman Witt odnosząc się do sformułowania, jakie padło w trakcie wypowiedzi pana Adama Kufla stwierdził, że nigdy nie powiedział, że dyrektor „będzie robił to, co mu każe”, gdyż nie jest to jego sposób prowadzenia dyskusji, a ponadto szkolnictwo to „działka” przypisana staroście. Jeżeli chodzi o kwestię przeniesienia szkoły, to nigdy taka decyzja nie zapadła, natomiast rozmawiamy o różnych rzeczach i jeżeli pojawią się jakieś zasoby, które mogłyby być wykorzystane na szkołę, wówczas będziemy analizować, czy poprawi to bazę lokalową naszych placówek (np. pod kątem sali gimnastycznej). Potwierdził też oczekiwania co do rozwoju szkolnictwa technicznego oraz zawodowego i w kontekście spotkań z przedsiębiorcami, o których wcześniej informował zasygnalizował działania, jakie planuje się podjąć, aby stwarzać ku temu warunki. Zwracając uwagę na to, co się dzieje, na sytuację demograficzną, wyraził opinię, że trzeba o tym rozmawiać, nie wykluczając konieczności podejmowania trudnych, niepopularnych decyzji, natomiast zapewnia, iż będziemy robić wszystko, aby nie trzeba było tego robić i nikt z członków zarządu ani rady powiatu nie zrobi nic „przeciwko szkołom”.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska stwierdziła, że radni zostali wprowadzeni w temat i dodała, że rozmawiała też z Przewodniczącą Komisji Oświaty, żeby również poruszyła tę kwestię na



posiedzeniu komisji. Powiedziała także, że jeśli dyrektor i grono pedagogiczne wyrażą taką wolę, to mogą dziś po zakończeniu sesji się spotkać i sprawę omówić.

Pan Bogdan Tarach stwierdził, że nie uzyskał od starosty odpowiedzi odnośnie naruszenia art.108; komentując dotychczas przekazane informacje, w tym wypowiedź radcy prawnego z poprzedniej sesji zapytał jakie jest stanowisko starosty – czy podejmie w tej kwestii działania i odda sprawę możliwości popełnienia przestępstwa do prokuratury?

Pan Paweł Knapik zwracając się do przedmówcy stwierdził, że jeśli czuje, że doszło do złamania przepisów, to jako funkcjonariusz publiczny jest on zobligowany do poinformowania prokuratury. Sprawa była analizowana i Biuro Rady zachowało się zgodnie z wewnętrzną procedurą obiegu dokumentów; zgodnie z zasadami korespondencja kierowana na nazwisko konkretnego radnego jest bez otwierania przekazywana do adresata. Dodał, że nie wyobraża sobie, by ktokolwiek miał otwierać korespondencję adresowaną do innej osoby.

Pan Bogdan Tarach (Ad Vocem) postawił pytanie, czy jeżeli wpływa korespondencja, to nikt nawet nie pyta, od kogo ona pochodzi.

Pan Paweł Knapik zwrócił radnemu uwagę, że w Polsce można wysłać list bez wpisania nadawcy, podając tylko adresata i zapytał, skąd Biuro Rady, Starosta, czy jakikolwiek urząd w kraju ma wiedzieć, kto jest nadawcą tego listu, jeśli ta osoba się nie podpisze.

Pani Urszula Kempieńska-Czerwińska na pytanie radnej Katarzyny Kaczmarek-Sławińskiej, czy ma rozumieć, że ani Biuro Rady, ani Starostwo nie posiada rejestru korespondencji wyjaśniła, że Biuro Rady prowadzi rejestr, natomiast kiedy przychodzą jakiekolwiek oferty, ulotki reklamowe itp., nie są one wpisywane do rejestru. Jeżeli koperta jest zaadresowana z imienia i nazwiska na osobę, to jest przekazywana bezpośrednio do tej osoby i nie jest wpisywana do dziennika korespondencji.

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska kontynuując stwierdziła, że rozumie, iż korespondencja została przez kogoś przyniesiona i nie było to w żaden sposób potwierdzone, ani udokumentowane, że taka korespondencja tutaj dotarła i od kogo. Biorąc powyższe pod uwagę zwróciła się do Starosty, prosząc o definitywną i krótką odpowiedź tak/nie, czy w związku przedstawioną przez radnego Bogdana Taracha sytuacją i cytowanymi przepisami, będzie składał takie doniesienie do prokuratury.

Pan Paweł Knapik odpowiedział, że nie zamierza.

Pan Tadeusz Fiedurek wyraził opinię, że mogło się zdarzyć, iż taka korespondencja wpłynęła, natomiast po otwarciu i sprawdzeniu, co zawiera okazało się, że doszło do naruszenia prawa. Jeśli Przewodnicząca Rady i Starosta wewnętrznie nie mogą tego ustalić, to uważa, iż Starosta jako odpowiedzialny za urząd ma obowiązek ten przypadek zgłosić po to, żeby prokuratura, która dysponuje odpowiednimi narzędziami to wyjaśniła.



15. Zakończenie.

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, z uwagi na wyczerpanie porządku dziennego Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XIII sesji Rady Powiatu Święckiego.

Przewodnicząca
Rady Powiatu Święckiego

Urszula Kempieńska-Czerwińska

Przygotowała: Halina Matwiej

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl